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واکنش تند پیشکسوت فوتبال 
به ثبت نام تاج در انتخابات 

بازیکن سابق تیم ملی و پرسپولیس گفت، 
حکایت بازگشــت مهدی تــاج به عرصه 
فوتبــال، حکایت  فدراســیون  انتخابات 
جمله ای است که می گوید متهم به محل 

جرم برمی گردد.
رحیم یوســفی با انتقاد از ورود بازیکنان 
تیــم ملی به مســئله انتخاب ســرمربی 
اظهار داشت: نباید بازیکنان در این مورد 
تصمیم بگیرنــد. اصلًا بازیکن نباید اجازه 
دخالت در کار مربیگری داشــته باشد و 

بگویــد این را نمی خواهیم و این را می خواهیم. نباید کار به اینجا می رســید و 
موضوع رسانه ای می شد. البته که اسکوچیچ هم اشتباه کرد و از اول نباید اجازه 

چنین اتفاقی را در تیمش می داد.
وی با یادآوری موضع گیری مهدی طارمی  علیه اســکوچیچ در فضای مجازی، 
گفت: طارمی  در آن زمان بی انضباطی کرد و باید کنار گذاشــته می شد، مثل 
همــان کاری که قبلًا کی روش انجــام داده بود. من کاری به رفتار و مربیگری 
کی روش ندارم، اما برای مربی باید انضباط در اولویت باشد و اجازه ندهد کسی 
در کارش دخالت کند. من از روز اول می گفتم که اسکوچیچ به درد تیم ملی ما 
نمی خورد، خصوصاً وقتی که بازیکن تصمیم می گیرد چه کسی بازی کند و چه 
کسی بازی نکند. این مربی دیگر مربی نیست و شخصیتش را در تیم از دست 
داده اســت. به نظر من با ماندنش فقط به تیم ملی لطمه می زند و کار خاصی 
هم نمی تواند بکند. وقتی همه طرف او را رد می کنند و نمی خواهند ســرمربی 

باشد، خودش نباید می ماند.
پیشکسوت باشگاه پرســپولیس تصریح کرد: اگر اسکوچیچ را ابقا کردند صرفاً 
به خاطر مســائلی اســت که انتخاب امیر قلعه نویی یا یک مربی پرسپولیسی 
می توانســت برای تیم ملی حرف و داستان ایجاد کند. می خواستند جلوی این 
حرف ها را بگیرند که چون مربی استقلالی بود بازیکن ما را در زمین نگذاشت و 

یا چون پرسپولیسی بود، آن بازیکن استقلال را دعوت نکرد.
وی در ادامــه در مــورد ثبت نام مهدی تاج در انتخابات فدراســیون فوتبال با 
وجود عملکرد ضعیفی که در دوره مدیریتش داشــت، خاطرنشــان کرد: این 
ضعف فدراسیون و دولت است که وقتی یکی ناکارآمد بوده است به این راحتی 
اجازه می دهند دوباره ثبت نام کند. شــما چه اثری از خود در فوتبال گذاشتید 
که حالا می خواهیــد برگردید؟ این حکایت جمله معــروف »متهم به صحنه 
جرم برمی گردد« اســت، کســی که آن قرارداد وحشــتناک با ویلموتس را به 
فوتبال ایران تحمیل کرد باز هم می خواهد رئیس فدراسیون شود. هر چند این 
موضوعی عجیب به شمار می رود، اما در فوتبال ما این گونه مسائل عادی است.
یوســفی راجع به اینکه پرسپولیس هنوز مهاجمی  جذب نکرده است و به نظر 
باز هم در لیگ پیش رو دچار مشــکل خواهد شــد، گفت: من قبلًا هم گفتم 
که پرســپولیس یاران خوبی را جذب کرده، اما اینکــه فوروارد نگرفته خیلی 
مسئله ســاز اســت، چون مشکل اصلی سال گذشــته هم همین نداشتن یک 
فــوروارد مطمئن بود. الان هم می گویند پــول نداریم، اما نمی گویند آن 380 
میلیارد تومان چه شده است و باید دوباره دولت کمک کند یا سهام را در بورس 
بفروشــند که بازیکن بخرند! الان باید ببینند پول ها در این باشگاه چطور خرج 
شده است. بعد که کار از کار گذشت و مدیر قبلی رفته و مدیر جدید آمده تازه 

بررسی می کنند و می گویند کی چقدر گرفته است.
وی ادامــه داد: بازیکن 25 میلیارد گرفتــه که از نظر من یک ریال هم برایش 
زیاد است و هرگز نباید چنین پولی به او برسد. آقایان بیایند بررسی کنند که 
داســتان چه هست و چطور پول را تقســیم می  کنند. آن پنج درصد هم برای 

پیشکسوتان بود که ندادند! این ها دیگر چه جور آدم هایی هستند!

اوج نفرت هواداران اتلتیکو
از کریس!

 هواداران اتلتیکومادرید تمایلی به انتقال کریســتیانو رونالدو، ســتاره پرتغالی 
منچســتریونایتد به این باشگاه ندارند. کریستیانو رونالدو، ستاره پرتغالی و 37 
ســاله هنوز به تمرینات پیش فصل منچستریونایتد اضافه نشده و اخبار حاکی 
از آن بوده که این بازیکن پرافتخار در تلاش اســت تا در فصل تابستان امسال 
باشــگاه فعلی خود را ترک کند. از اتلتیکومادرید به عنوان یکی از مشــتریان 
رونالدو نام برده شــده و به نظر می رســد دیگو سیمئونه علاقه مند است برای 
کسب موفقیت در فصل بعد لیگ قهرمانان، بهترین گلزن تاریخ این تورنمنت 
را به ترکیب اصلی خود اضافه کند. اما به نظر می رسد حداقل هواداران روخی 

بلانکوس اصلًا موافق این انتقال نیستند.
هواداران اتلتیکو مادرید اکنون در شــبکه اجتماعی توییتر نارضایتی خود را از 
این اقدام باشگاه ابراز کرده و کمپینی را با استفاده از هشتگ ContraCR7 )به 
معنای بر ضد کریســتیانو رونالدو( راه اندازی کرده اند. هواداران اتلتیکومادرید 
کریســتیانو رونالدو را به عنوان نمادی از باشــگاه رقیب همشهری یعنی رئال 
مادرید می شناسند و به همین دلیل آن ها که به صراحت اعلام کرده اند حضور 
این ســتاره پرتغالی در متروپولیتانو را نمی پذیرنــد و حتی در صورت انتقال 

رونالدو به اتلتیکومادرید، این ستاره بزرگ مورد استقبال قرار نمی گیرد.
این بازیکــن در دوران حضور در رئال مادرید اصــلًا رابطه خوبی با طرفداران 
تیم رقیب نداشــت و در دوران بازی در استادیوم ویسنته کالدرون و در ادامه 
متروپولیتانو، به شــدت مورد حمله هواداران اتلتیکو قرار می گرفت. این روند 
حتی در دوران انتقال کریستیانو رونالدو به یوونتوس و در ادامه منچستریونایتد 
نیز ادامه یافت و این بازیکن هرگاه به استادیوم خانگی اتلتیکو رفت، به شدت 

مورد سرزنش قرار گرفت.
کریستیانو رونالدو چهار ســال قبل و در دیدار رفت یوونتوس برابر اتلتیکو در 
مادرید عدد پنج را به نشانه تعداد قهرمانی های خود در اروپا و ناکامی  این تیم 
در این تورنمنت نشــان داد. در ادامه درگیری بزرگی بین او و دیگو سیمئونه 
شــکل گرفت و رونالدو در مسابقه برگشت با هت تریک تاریخی خود، به شکل 

تندی پاسخ سرمربی آرژانتینی حریف داد و طبیعتاً منفورتر از قبل شد.
بدین ترتیب اتلتیکومادرید حتی در صورت رفع موانع مالی نیز مشکل بزرگی 
به نام عدم رضایت بخش قابل توجهی از هواداران خود را برای جذب کریستیانو 
رونالدو خواهد داشــت. بدین ترتیب در فاصله دو هفته مانده به شــروع فصل، 

شرایط برای این ستاره بزرگ مبهم تر از قبل شده است.

شاه ماهی های فصل قبل
به دنبال تیم 

پــر ســر و صــدای  بازیکــن  دو 
نقل وانتقالات تابستان سال گذشته، 
به دنبال انتخاب تیــم جدید خود 
هســتند و هنوز مقصد بعدی شان 

مشخص نیست.
به گــزارش فوتبــال 360، پیش از 
آن کــه بیســت ویکمین دوره لیگ 
برتــر فوتبال ایران آغاز شــود، بازار 
نقل وانتقالات تابســتانه تحت  تأثیر 
بود؛  بازیکن شــاخص  دو  حضــور 
رضا اســدی و امین قاسمی نژاد، دو 
پرسپولیس  و  استقلال  بازیکنی که 
جذب  بــرای  تنگاتنگــی  رقابــت 
آن ها داشــتند و در نهایت اســدی 
ســرخ پوش شد و قاسمی نژاد هم به 
جمع شاگردان فرهاد مجیدی اضافه 

شد تا بمب های نقل وانتقالاتی این گونه به عضویت دو تیم پرطرفدار پایتخت در بیایند.
اسدی در همان هفته نخست برای پرسپولیس در اهواز مقابل فولاد گل زد، اما هیچ گاه 
نتوانســت جایگاه ثابتی را برای خود در ترکیب پرسپولیس به دست آورد و در رقابت با 
میلاد سرلک و کمال کامیابی نیا، یک گزینه نیمکت نشین بود و عملکرد فنی او نتوانست 
کادر فنی و هواداران پرسپولیس را راضی کند تا در مسیر خروج از جمع سرخ پوشان قرار 
بگیــرد. یحیی گل محمدی البته با توجه بــه ناکامی  در جذب هافبک خارجی، به دنبال 
ادامه همکاری با رضا اســدی بود اما توافق مالی میان او و پرســپولیس صورت نگرفت و 

رسماً از جمع سرخ پوشان جدا شد.
امین قاســمی نژاد هم با توجه به ترافیک خط حمله استقلال، نتوانست جایگاه مناسبی 
در ترکیب اســتقلال پیدا کند و انتظاراتی که فرهاد مجیدی از او داشــت برآورده نشد 
تا قاســمی نژاد در نیم فصل به صورت قرضی راهی گل گهر شــود اما در سیرجان هم با 
وجود حضور در ترکیب اصلی گل گهر، ستاره لیگ بیستم نتوانست درخشش های دوران 
حضورش در پدیده را در گل گهر تکرار کند تا با تنها یک گل زده لیگ بیســت ویکم را 

به پایان ببرد.
قاســمی نژاد در بازگشت دوباره به اردوی اســتقلال، در تمرینات پیش فصل آبی پوشان 
شــرکت کرد اما ریکاردو ســاپینتو از عملکرد فنی او رضایت نداشت تا مهاجم باتجربه 
استقلال که تا پایان لیگ بیست ودوم قرارداد داشت، در فهرست مازاد تیمش قرار بگیرد 
و بعد از انتقالی پر سروصدا به جمع آبی پوشان، حالا در مسیر خروج از استقلال قرار دارد 

و به دنبال انتخاب تیم جدید است.
اسدی هنوز نتوانسته تیم فصل بعد خود را معرفی کند. گفته شد هافبک شماره 8 فصل 
گذشــته پرسپولیس پیشــنهادهایی را از لیگ ترکیه دریافت کرده و مذاکراتی را هم در 
این زمینه داشــته است. از تیم های تراکتور تبریز، فولاد خوزستان و مس رفسنجان هم 
به عنوان مشــتری های داخلی این بازیکن نام برده شــد که فعلًا خبری از حضور اسدی 

در این تیم ها نشده است.
امین قاسمی نژاد هم با دو سرمربی سابق خود در روزهای گذشته صحبت کرده و در حال 
حاضر، نام آلومینیوم اراک و نفت مسجدسلیمان به عنوان مقصدهای احتمالی او مطرح 
است. قاســمی نژاد با مهدی رحمتی و رضا مهاجری که سکانداران آلومینیوم و نفت در 
فصل جدید لیگ برتر هستند، در پدیده سابقه همکاری دارد و این سابقه همکاری باعث 
شده تا او ترغیب شود مجدداً در لیگ برتر زیرنظر آن ها به میدان برود و احتمالًا از میان 

این دو تیم، مهاجم سابق استقلال تیم فصل آینده خود را انتخاب می کند.
گل گهر ســیرجان هم گفته می شــود به جذب دوباره قاســمی نژاد علاقه مند است اما 
استقلالی ها در شرایطی رضایت نامه او را برای باشگاه سیرجانی صادر می کنند که بتوانند 
قاســمی نژاد را با یکی از بازیکنان گل گهر معاوضه کنند و گزینه پیشنهادی آبی پوشان، 
مهدی تیکدری نژاد اســت تا این گونه جانشین وریا غفوری هم در تیم استقلال انتخاب 
شود اما پیشنهاد استقلالی ها فعلًا از سوی مدیران گل گهر مورد موافقت قرار نگرفته است.

سنگ بزرگ سوما مقابل 
پرسپولیس

باشگاه پرسپولیس هنوز نتوانسته مهمترین نقطه ضعف فصل گذشته یعنی خط حمله را 
برطرف کند. درحالی که ســرخ ها ابتدای نقل وانتقالات مهره های خوبی جذب کردند اما 
در ادامه راه برای خط حمله ناکام مانده اند. یکی از بازیکنانی که به باشــگاه پرسپولیس 
پیشنهاد شده بود عمر سوما مهاجم تیم ملی سوریه است که البته این باشگاه نتوانست 
برای جذب این بازیکن قدمی  بردارد. در همان ابتدای راه مشخص شد قرارداد این بازیکن 
بالای دو میلیون یورو اســت و باشگاه پرسپولیس در توانش نبود که با چنین رقمی  وارد 

مذاکره شود. البته گفته می شود باشگاه سپاهان به دنبال جذب این بازیکن است. 
از ســوی دیگر بازیکنان دیگری به یحیی گل محمدی پیشنهاد شده اند که آزاد هستند 
اما سرمربی پرســپولیس با بررسی شرایط این بازیکنان متوجه شده که اکثر این نفرات 
از آمادگی بدنی و فنی به دور هســتند و دلیل آزاد بودن آن ها هم همین مســئله است. 
تقریباً تیم های اروپایی هم لیســت فصل بعدی خود را بسته  اند و مهاجمانی که از اروپا 
به پرسپولیس پیشنهاد شده اند بازیکنانی بوده اند که به دلیل شرایط نه چندان آماده شان 
و عدم توفیق برای پیوســتن به لیگ های اروپایی به تیم های آســیایی پیشنهاد شده اند. 
سرمربی سرخپوشان در صورتی با بازیکن آزاد موافقت می کند که از نظر فنی در شرایط 
خوبی باشــد که تاکنون چنین بازیکنی به گل محمدی معرفی نشــده است. وی دو سه 
بازیکن برزیلی به باشگاه معرفی کرده و مسئولان پرسپولیس هم در حال رایزنی هستند 

تا ناکامی  در جذب کاسیانو را جبران کنند.

روند ناامیدکننده آماده سازی ورزشگاه وطنی

 نساجی باز هم آواره می شود؟

مسئولان ورزشی و حتی غیر ورزشی استان مازندران قول داده اند که ورزشگاه شهید وطنی 
برای فصل جدید لیگ برتر فوتبال آماده می شــود و تیم نساجی برخلاف فصل گذشته که 
در شــهرهای مختلف آواره شــده بود و نمی توانست در خانه میزبانی کند، در لیگ جدید 
مشــکلی برای میزبانی ندارد اما خبرهایی که از قائمشهر به گوش می رسد چندان امیدوار 
کننده نیست. درحالی که چمن ورزشگاه وطنی مورد ترمیم قرار گرفته اما دیگر بخش های 
ورزشــگاه که شــامل بخش VIP و CIP، بخش خبرنگاران و رسانه ها، آب خوری ها و نور 
ورزشــگاه و ... هنوز جای کار دارد و روند آماده ســازی ورزشــگاه هم به طور مرتب انجام 
نمی شــود. اگر این روند برای آماده سازی این ورزشــگاه ادامه پیدا کند در هفته های اول 
نســاجی نمی تواند در خانه میزبانی کند. این در شــرایطی است که یکی از شروط حمید 

مطهری برای قبول هدایت تیم مازنی  آماده شدن ورزشگاه وطنی بوده است.

 میثم محجوبی - گروه ورزش
شهرستان مرودشت به عنوان چهارمین شهرستان بزرگ 
استان فارس که از لحاظ جمعیت در رتبه دوم قرار دارد، 
همــواره در بخش ورزش حرف های زیــادی برای گفتن 
داشــته و در ســال های نه چندان دور، جدی ترین رقیب 

شیرازی ها در استان فارس محسوب می شده است.
 مرودشــتی ها در طول تاریخ ورزش فارس، ورزشــکاران 
زیادی را معرفی کرده اند که برخی از آن ها در عرصه های 
کشــوری و بین المللی مطرح بوده اند. با این حال، پایین 
بودن ســرانه فضای ورزشــی، نبود پایگاه قهرمانی، عدم 
وجود ســالن بزرگ مسابقه ای با گنجایش حداقل 3 هزار 
نفر، نبود اعتبار جهت کمک به توســعه ورزش قهرمانی 

و همگانی، فقــدان قوانین لازم 
و کافی بــرای حمایت از ورزش، 
کمبود زمین با کاربری ورزشــی 
در این شــهر، از جمله مشکلات 
عدیده ورزش در مرودشــت به 

شمار می رود. 
سرپرست اداره ورزش مرودشت 
در این بــاره می گویــد: ورزش 
مرودشــت هنوز مثل گذشــته 
فعال و پویا اســت و علاقه مندان 
زیادی به خصوص الان که فصل 
تعطیلی مدارس هم هست، دارند 
فعالیت ورزشــی می کنند. ما در 
همه رده ها چه در بخش ورزش 
همگانی و چه در بخش قهرمانی 
و چه حرفــه ای، حضور پررنگی 
داریم و بچه ها مشــغول فعالیت 
همان  مرودشت  ورزش  هستند. 
طور که از قبــل صاحب عنوان 
و جایگاه بــوده، الان هم جایگاه 

خوبی دارد و در رشته های انفرادی صاحب عنوان هستیم. 
بچه های ما در اردوهای مختلف تیم های ملی حضور و به 

صورت ویژه فعالیت دارند.
مصطفی کشــاورز درباره رشته های تیمی  این شهرستان 
گفت: در رشته های تیمی  هم مرودشت می تواند حرف های 
زیادی برای گفتن داشــته باشــد. ظرفیت های خوبی در 
رشته های والیبال، فوتبال، هندبال و حتی بسکتبال داریم. 
در همه این رشته ها نیروی انسانی، ظرفیت و پتانسیل را 
داریم که اگر یک روز موفق شــویم حمایت مالی خوبی را 
جــذب کنیم، به راحتی می توانیم در همه ســطوح بالا و 

حرفه ای حضور قدرتمندانه ای داشته باشیم.

متولی ورزش مروشت در پاســخ به این سؤال که دلایل 
ناموفق بودن ورزش های تیمی  چه می تواند باشــد، گفت: 
ضعف ورزش های تیمی  بیشتر به عدم حمایت های مالی 
و کمبود زیرســاخت مربوط می شــود. قطعاً اگر تیمی  از 
مرودشــت در رشــته فوتبال بخواهد فعالیت کند، ما در 
بحث میزبانی ها و اعزام ها مشــکل داریم. زمین مناســب 
برای یک تیم در دسته یک یا حتی دسته دوم نداریم. یک 
زمین بسیار خوب و استاندارد باید داشته باشیم که هنوز 
در مرودشــت وجود ندارد ولی از نظر پتانســیل فوتبالی، 
سرشار از استعداد هستیم و اگر امکانات لازم موجود باشد، 
می توانیــم تیم های خوبی در رشــته های فوتبال و حتی 

فوتسال داشته باشیم.
کشاورز درباره ورزشکاران مرودشتی که اخیراً در اردوهای 

ملی حاضــر بوده اند گفت: آخرین ورزشــکاران ما که به 
تیم های ملی راه پیدا کرده اند، در رشته تکواندو بودند که 
بچه ها فوق العاده عمل کردند. 9 نفر از شهرستان مرودشت 
موفق شدند به اردوهای تیم های ملی راه پیدا کنند و یکی 
از مربیان هم بــه همراه این 9 نفر برای تیم ملی انتخاب 
شــد. در مرحله نهایی اردو نیز ۴ نفــر به عنوان یار ثابت 
تیم ملی عازم مسابقات جهانی و آسیایی خواهند بود که 

رکوردی بی نظیر محسوب می شود.
وی درباره تعداد هیئت های فعال ورزش در این شهرستان 
اظهــار داشــت: در حــال حاضر ۴0 هیئت ورزشــی در 
مرودشــت داریم و هیئت های دیگــر را هم فقط به دلیل 
نبود زیرســاخت های لازم، تا کنون نتوانســته ایم داشته 

باشیم. مثلًا در رشته ای مثل شمشیربازی، چون تجهیزات، 
امکانات و وسایل لازم را نداریم، نمی توانیم هیئت داشته 
باشیم. اگر یک روزی این امکانات فراهم بشود، به راحتی 
در همه رشــته ها هیئت خواهیم داشت و این نوید را هم 
می توانم بدهم که هر رشــته ای در شهرســتان ما امروز 
صاحب هیئت شــود، تا 6 ماه دیگر قهرمان در آن رشته 
خواهیم داشــت و می توانیم در ســطح کشور حرف برای 

گفتن داشته باشیم!
به گزارش شــیراز نوین، وزنه برداری مرودشت روزگاری 
قطــب وزنه برداری کشــور بــود و هر وقت مســابقه ای 
برگزار می شــد، مرودشــت در آن نماینده داشت و روی 
ســکو می رفت. مصطفی کشــاورز درباره حال و روز این 
روزهای وزنه برداری مرودشــت می گویــد: وزنه برداری 
مرودشــت هنوز هــم فعالیت و 
پویایــی خــودش را دارد، مثلًا 
آقای علی کشتکار، هم اکنون در 
مســابقات آسیایی حضور دارد و 
دو تن از بچه های شــهرمان هم 
در اردوهای تیم ملی هســتند. 
دارد  مرودشــت  بــرداری  وزنه 
کارش را به خوبی انجام می دهد 
اما فکر می کنم فدراســیون یک 
ســری مســائل و مواردی دارد 
که امیدوارم به زودی حل شود. 
وقتی فدراســیون مشکلات این 
چنینی دارد، طبیعی اســت که 
روی تمام هیئت های اســتان ها 
و شهرستان ها اثر منفی بگذارد. 
اما مرودشت همچنان یک پایگاه 
وزنه  برداری در کشــور است و 
شــهرهای زنگی آباد و فتح آباد 
که فاصله کمی  هم با هم دارند، 
هر دو دارای ســالن تخصصی وزنه برداری می باشــند و 
علاقه مندان خیلی زیادی در این دو شــهر دارند فعالیت 

می کنند.
سرپرست اداره ورزش و جوانان مرودشت در پایان گفت: 
از همه کســانی که به ورزش می پردازند و رسانه ها تشکر 
می کنیم و همه مردم را به ورزش دعوت می کنم. همچنین 
امیدوارم قوانین و مقررات، به شکلی اصلاح شود که بحث 
حمایت های صنایع و کارخانه ها از ورزش به صورت عادی 
و نهادینه شود که اگر این اتفاق رخ دهد، شهرستانی مثل 
مرودشت دو سه برابر چیزی که الان می بینیم در تمامی  

رشته های ورزشی حرف برای گفتن خواهد داشت.

محمدرضــا جــوكار - یکی از 
معضلات و مشکلات جامعه امروز ما 
و دغدغه مسئولین کشور به غیر از  
ایجاد  بحث  اقتصادی،  مهم  مسائل 
شور و هیجان، نشــاط و سرگرمی 
 ســالم بین مردم به خصوص قشــر 

جوان در کشور می باشد.
جوانانی که دارای شــور و نشاط و 
هیجان های ســالم نباشند بی شک 
به ســوی هیجانــات کاذب و بعضاً 
تفریحات  و  خرابــکاری  بزهکاری، 
ناســالم و پر خطــر روی می آورند 
کــه  ممکــن اســت هزینه هــای 
جبران ناپذیــری چــه در بخــش 
فرهنگی و چه اقتصادی روی دست 
کشور بگذارد و چه بسا در آینده با 

نسلی ضعیف روبه رو شویم.
با توجــه به پر طرفدار بودن ورزش 
و به خصــوص ورزش هــای توپی و 

گروهــی مانند فوتبال، والیبال، هندبال و بســکتبال ...  و 
همچنین کشتی که ورزش اول کشور محسوب می شود، از  
ورزش می توان به عنوان بهترین و کم هزینه ترین ابزار برای 

کنترل بخش مهمی  از این هیجانات بهره برد.
یکی از راه های  ایجاد انگیزه  بین نســل نونهال و نوجوان 
و جوان برای گرایش و علاقه به ورزش، داشــتن تیم های 

ورزشی در سطح اول کشور می باشد.
بعضاً شــاید تأثیر و اثر گذاری  ورزش به مانند داشتن یک 
تیم فوتبال در ســطح  اول کشور هر چند تیم کم هزینه 
و کوچک باشــد، خود برای کنترل هیجانات و ایجاد شور 
و نشاط جوانان یک شــهر بسیار پرتأثیرگذارتر از ساختن 
برنامه هــای تلویزیونــی و فرهنگــی با هزینه هــای بعضاً  

میلیاردی باشد.
متأسفانه در کشور ما به دلیل توزیع ناعادلانه  بودجه ورزش 
و همچنین نداشتن مدیران ورزشی با تفکر اقتصادی، بعضی 
از شهرهای بزرگ به مانند شیراز از داشتن و حمایت های 
لازم برای نگه داشتن تیم های ورزشی در سطح اول کشور 

محروم هستند.
سال هاست که شیراز تیمی  در رشته های پر طرفداری مثل 
فوتبال و والیبال و بســکتبال در سطح اول کشور ندارد و 
تنها نماینده شهر شیراز تیم فجرشهیدسپاسی هم که بعد 
از حدود یک دهه به زحمت به لیگ برتر کشور رسیده بود 

به راحتی سقوط کرد.
حال سؤال مهم اینجاست که چرا خیلی از شهرهای کشور 

به مانند شیراز نباید جایگاهی در سطح اول ورزش  کشور 
داشته باشند؟؟

آیا هزینه داشــتن یک یا دو تیم ورزشــی کمتر از هزینه 
ساخت برنامه های بعضاً بی اثر برای ایجاد شور و هیجان بین 

مردم و نسل جوان نیست؟
به مانند خیلی از کشورهای دیگر که یکی از تفریحات سالم 
و پرطرفدار بین خانواده ها و جوانان رفتن به استادیوم های 
ورزشــی و حمایت از تیم های ورزشــی شهرشان می باشد 
 ،بدون موقعیت تیم و حتی کوچکی و بزرگ بودن تیمشان 
هدف بزرگ تر ایجاد ســرگرمی  و نشاط و  گسترش تفریح 

سالم بین مردم آن شهر می باشد.
حالا که سیســتم ورزش ایران متکی به بودجه های دولتی 
و صنعتی می باشد چرا نباید این بودجه ها بین تمام شهرها 
تقسیم و توزیع شود که مردم دیگر شهرهای کشور هم از 

وجود تیم های ورزشی محروم نباشند ؟؟
آن وقت می توانیم ادعا کنیم که یک رقابت ســالم و برابر 
برای مقام و همچنین حفظ تیم ها در ســطح اول کشــور 

شکل خواهد گرفت. 
بــه جرئت می توان گفت هیچ یک از تیم های ورزشــی در 
کشور به خصوص تیم های فوتبالی به صورت خصوصی اداره 
نمی شــوند و همگی متکی به بودجــه و پول های هنگفت 
دولتــی و صنعتی می باشــند هر چند که بعضــاً تنها  به 
اســم خصوصی می باشــند ولی در اصل از بودجه دولتی 
و بیت المال بهره می گیرند. کدام تیم در ایران نســبت به 

هزینه های جاری یک فصل درآمد زایی دارد؟؟ 

نقش مسئولین سیاسی هر استان و 
شــهر می تواند در این زمینه بسیار 
تأثیرگذار و مهم باشــد، نقشی که 
مسئولین سیاســی استان به بهانه 
قانون عدم حمایت دولت از ورزش 
در شــهر شــیراز  انجام  داده اند و 
بعضاً فقــط در زمان انتخابات وعده 
حمایت از ورزش و تیم های ورزشی 
را شــعار و ســرلوحه کارهای خود 

عنوان می کنند. 
در حالی که در بسیاری از شهرهای 
دیگر چنین قوانینی اجرا نمی شود 
و حقیقتاً تیم داری و باشــگاه داری 
در اختیــار بودجه دولتی و صنعتی 

قرار دارد.
حالا که شیراز از وجود صنایع بزرگ 
و مادر در کشور محروم هست باید 
از طریق دیگر جبــران این کمبود 
را انجام دهد، بــا کمک و همیاری 
مسئولین سیاسی اســتان و تعامل با مدیران و مسئولین 
ورزش اســتان در جهت تشــویق  اسپانسرها و حمایت از 
تیم های شــیرازی با ایجاد معافیت های مالیاتی شرکت ها 
و کارخانه های صنعتی شــیراز که کم هم در این شــهر و 

استان نیستند.
 همچنین فراهم کردن امکانات سخت افزاری برای ورزش 
حرفه ای و حتی عمومی  و همگانی جزو وظایف ابتدایی هر 
مسئول و مدیری در استان خود می باشد که متأسفانه در 
همین وظایف ابتدایی هم کمبــود و قصور صورت گرفته 
است، به مانند ورزشگاه بزرگ پارس که دو سه سال پس از 

افتتاح بدون استفاده و بهره برداری قرار گرفته است.
شهر  بزرگ شــیراز به رغم شایستگی  و قدمت تاریخی و 
جاذبه های فراوان تاریخی و همچنین آب و هوای مســاعد 
همواره جزو شــهرهای معروف و شناخته شده در  ایران و 
حتی جهان می باشــد،  ولی سال گذشته به واسطه حضور 
تیم فجرشهیدسپاســی در لیگ برتر و نداشتن یک چمن 
مناســب برای برگزاری یک  مســابقه فوتبــال، بارها در 
برنامه های ورزشی تحقیر شد و طبیعی هست که جوانان و 
طرفداران ورزش در این شهر دلسرد و دلزده شده و روز به 

روز از ورزش این شهر دورتر شوند.
در پایان باید این حقیقت را متذکر شد که پیشرفت ورزش 
در این اســتان و شــهر بدون کمک و همیاری مسئولین 
سیاســی که ایجاد شور و نشاط  بین مردم و جوانان هم از 

وظایف آن هاست مقدور نخواهد بود.

سرپرست اداره ورزش شهرستان مرودشت :

با حمـایت صنایـع، افتخارات ورزش 
مرودشت چند برابر خواهد شد

حضور چهار مرودشتی در تیم ملی کاراته اتفاقی تاریخی بود

خطر رهایی ورزش در کمین جوانان فارس

ورزش حرفه ای بدون حمایت مسئولان سیاسی به جایی نمی رسد


